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 شهروندان گرامى ! با هدف پيگيرى دقيق و سريع مسائل مطرح شده، 

لطفا آدرس و اطلاعات كاملى در اختيار ما قرار دهيد.

انتقاد شهروندان از بسته بودن 
سایت ایران خودرو

 ایران خودرو
شهروند- اگرچه سايپا و ايران خودرو 
هر 2 اعلام مى كنند فــروش صرفا اينترنتى 
است اما ظاهرا آدرس سايت اصلى فروش در 
اختيار دلالان وابســته به آن هاست و مردم 
عادى فقط به در بســته مى خورند. بيچاره 

مردم خوش باور!

 اتوبوس رانی
977...0938 لطفا مسئولان پيگير دير 
آمدن هاى خط 95 باشند. با افزايش مسير، 
انتطار در ايستگاه به يك ساعت رسيده است 
و هيچ كس پاسخ گو نيست. اين مسئله خيلى 

پيش مى آيد.
393...0935 چــرا تعــداد زيادى از 
اتوبوس هاى واحد نيم ساعت قبل از نماز در 
ميــدان بيت المقدس توقــف مى كنند و به 

ترافيك اين محدوده دامن مى زنند؟
422...0915 با توجه به ترافيك زياد و 
نبود پاركينگ حد فاصل خيابان شيرازى تا 
ميدان فردوسى، شــهردارى محترم خط 3 
مترو را تا پايانه امام رضــا(ع) امتداد دهد تا 
نيازى به ورود خودروهاى شــخصى به اين 

محدوده پرترافيك نباشد.

 قوه قضائیه
319...0915- در برنامــه گــزارش 5 
تعدادى كيف قاپ دستگيرشــده را نشــان 
دادند كه با وثيقه سيصدميليون تومانى آزاد 
شده بودند. اين درحالى است كه 27 شاكى 

دارند. آيا اين كار درست است؟

 شرکت فراورده های نفتی
شهروند- حدود يك سال ونيم است كه 
راننده شركت 1880 هســتم. از زمان گران 
شــدن بنزين چند بار مدارك خود را ارسال 
كردم ولى هنوز از سهميه بنزين خبرى نشده 
است. لطفا پيگيرى كنيد. با اين بنزين گران 

نمى شود كار كرد.

 بازخورد
شــهروند- در بازخورد بــه مطلب 
«صف هاى معاينه» كه 5 بهمن در صفحه 2 
چاپ شد مى خواســتم بگويم در محله ما 2 

خودرو پلاك هاى جلوشــان را برداشته اند. 
يكــى از آن ها خيلى وقت اســت پلاكش را 
برداشــته اســت. به تازگى هم متوجه نبود 
پلاك ديگرى شدم. مســلما پليس كارى به 
آن ها ندارد كه جرئت مى كننــد اين كار را 
انجام دهند. از آن طرف هــرروز كه از جاده 
ميامى عبور مى كنم صف هاى طولانى معاينه 
را مى بينم. به متخلفان كارى ندارند و فقط 

معاينه فنى را سخت مى گيرند. 

 شهرداری
شهروند- چند ماهى است در تمام شهر 
فعاليت چشــمگيرى صورت مى گيرد، گويا 
براى رفع ترافيك به وضعيــت چهارراه ها و 
پل هــا رســيدگى مى شــود. از همــه 
شــهردارى هاى مناطق به ويژه شهردارى 

منطقه 11 تشكر مى كنم. موفق باشيد.
371...0903 شهرداى محترم منطقه 3، 
پروژه راست گرد پل ميدان بار نوغان 12 سال 
بلاتكليف مانده اســت. از مسئولان محترم 

انتظار داريم چاره اى بينديشند.

 راهنمایی ورانندگی
شهروند- لطفا گزارشى درباره وضعيت 
شلوغ معاينه فنى تهيه كنيد. ساعت 3 صبح 
رفتم اما 40 نفر جلو مــن بودند. همكارم 7 

صبح آمده و تا 8 شب داخل صف مانده بود.

 آب و فاظلاب
شهروند- اينجا فاز 2 شهرك مهرگان، 
الغدير 15 است كه آمده اند و براى طرح اگو 
كنده كارى كرده اند اما الان نزديك به 10 روز 
اســت كه كنده كارى را رها كرده و رفته اند. 
مى گويند بيل ميكانكى شــان خراب شده 
است. باور كنيد اينجا فقط يك ماشين خاك 
مى خواهد و يك كارگر كه كار را تمام كنند. 
چنــد ســال پيش هــم درباره مشــكلات 
محله مان پيام دادم كه انعكاس داديد. لطفا 
اين موضوع را هــم انعكاس دهيد. اين را هم 
بگويم كــه داخل كوچه ما غيــر اين حفره، 
2 حفره ديگر هم هســت كــه همين طورى 
آن ها را رها كرده اند. نمى دانيد وقتى برف و 
باران مى شود چه به روز خانه و زندگى مردم 

مى آيد.   
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چندبــار تاكســى اينترنتى 
گرفتم، متوجه شدم قيمت ها 
نســبت به روزهاى گذشــته 
افزايــش داشته اســت، امــا 
رانندگان از علت آن بى اطلاع 
بودند. اگر قرار باشــد قيمت 
تاكســى اينترنتى زياد شــود از ديگر 
وســايل حمل و نقل عمومى استفاده 
مى كنيم.» اين را يكى از مســافرهاى 
هميشــگى تاكســى هاى اينترنتــى 
مى گويــد و ادامه مى دهــد: در هفته 
گذشته نياز بيشترى به استفاده از اين 
تاكسى ها داشتم و هزينه زيادى براى 
كرايه پرداخت كردم، اين درحالى است 
كه تبليغات اين تاكسى ها با قيمت هاى 
پايين ترى (نسبت به تاكسى تلفنى ها) 

شروع شده بود.
يكى از رانندگان تاكسى هاى اينترنتى 
هم دراين باره مى گويد: افزايش قيمت 
در شب ها و روزهاى خاص به دليل زياد 
بودن درخواست هاى مسافران طبيعى 
است. همه رانندگان مى دانند كه در اين 
زمان ها قيمت بيشتر مى شود و هدف 
مسئولان تاكسى هاى اينترنتى هم اين 
بوده است كه رانندگان را به حمل و نقل 
مسافر ترغيب كند. چراكه گاه رانندگان 
به دليل سود كم از كار انصراف مى دهند 

و گاه به مشكل مى خوريم. در واقع اگر 
چنين افزايش قيمتى نباشد رانندگان 
به فعاليــت در مســيرهاى مركزى و 

پرترافيك شهر تمايلى ندارند.»

 افزایش رسمی قیمت نداشتیم
درحالى كــه در تلاشــيم بــا مديران 
2تاكسى اينترنتى معروف و مهم شهر 
يعنى مديران «تپســى» و «اســنپ» 
گفت وگــو كنيم و دليل ايــن افزايش 

قيمت را جويا شويم، تنها به گفت وگو 
با مدير منطقه شــرق تپســى موفق 
مى شويم. افشين بزرگ نيا البته افزايش 
قيمت رسمى تاكسى هاى اينترنتى را 
رد مى كند و مى گويد: به جز 1/5درصد 
افزايش قيمت كه از دى مــاه به دليل 
افزايش عوارض شهردارى بوده است، 
تغيير قيمت ديگرى نداشــته ايم. آن 
افزايش قيمت هم طبق مصوبه وزارت 
كشور و در راســتاى كاهش آلايندگى 

هوا بود. جدا از اين موضوع، پس از آن 
و حتى پس از افزايش قيمت بنزين هم 
تغييرى در قيمت ها نداديم، زيرا تأكيد 
بر اين بود كــه قيمت هــا را ثابت نگه

 داريم.
بزرگ نيا در ادامه توضيح مى دهد: يك 
عامــل افزايش قيمــت، بارندگى هاى 
فصلى و افزايش درخواست هاست كه 
باعث افزايش موقت قيمت ها مى شود. 
اين افزايش قيمت به شكل سيستمى 

اســت و به انتخاب ما نيســت بلكه در 
صورت افزايش درخواســت ها، قيمت 
افزايش پيدا مى كند و هدف اين است 
كه راننــدگان به جابه جايى مســافر 

ترغيب شوند.
او تأكيد مى كند: قيمت گذارى ما چند 
پارامتر دارد؛ يكى زمان ســفر است و 
ديگرى مســافت. در زمينه مســافت 
كه خيلى تغييرى نداريــم، مگر اينكه 
مسيرى بســته باشــد اما درباره زمان 
ســفر، مبلغ متغير اســت. بــه عنوان 
نمونه در مناســبت هاى مختلف زمان 
طى كردن مســير خيابان هــا به دليل 
شــلوغى تفاوت زيادى پيــدا مى كند 
كه به تبــع آن قيمت ها نيــز متفاوت

 مى شود.
بزرگ نيا اين را هم اضافــه مى كند: از 
آنجا كــه قيمت گــذارى تاكســى ها 
هوشــمند اســت اگــر يك مســير 
ثابــت را در ســاعت هاى مشــخص 
قيمت بگيريــد، خواهيد ديــد كه در 
ســاعت هاى پيك ترافيــك يا كاهش 
ترافيــك، قيمت ها متفــاوت خواهد 
بود. بنابراين افزايــش قيمت در هفته 
گذشــته به دليل مناسبت هايى چون 
روز مادر و افزايش درخواســت ها بوده 
اســت و هيچ تغيير قيمت رسمى اى

 نداشته ايم.  
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اين محلــه هســتيم. همان 
ســال هاى اول پدرم مى ديد 
خودروهــا بــه در و ديــوار 
نتهــاى  ا كــه  خانه مــان 
بولوار فاطميه قرار دارد، برخورد 
مى كنند و با اســتفاده از چند 
بلوكه سيمانى مانع ايجاد كرد. اما اين 
موانع هم خيلى دردسرسازند و بيشتر 
نقش ســرعت كاه و ضربه گير را براى 
خودروها ايفا مى كنند. در واقع با وجود 
اين موانع هم آســايش نداريم و مدام 
نگران برخورد خودروهــا به در و ديوار 

خانه مان هستيم.»
خانه هاى سرراهى شايد بهترين عنوان 
براى 2 ملكى باشند كه در انتهاى بولوار 
فاطميه جا خوش كرده انــد، در واقع 
در انتهاى بولوار با اینکــه دوربرگردانى 
وجود دارد امــا به دليــل2 راه فرعى 
منحرف شــده به اطــراف اين2خانه، 
رانندگان دچار سرگردانى مى شوند و 
در صورتى كه سرعت بيشترى داشته 
باشــند، احتمالا با اين خانه ها برخورد 
مى كنند. اين خانه هــا در اصل بايد از 
سوى شــهردارى خريدارى شود و راه 
اصلى ادامه پيدا كند اما ســرراه اصلى 
واقع شــده اند.  صاحبان هر 2 خانه با 
گذاشــتن مانــع و بلوك ســيمانى و 
ايجاد يك ســرى علائم هشداردهنده 
ســعى كرده اند رانندگان را از وضعيت 
انتهاى بولوار آگاه كننــد اما هيچ يك 
از ايــن اقدامــات كمكــى بــه ديد 
رانندگان نمى كنــد و مالكان معتقدند 

شهردارى بايد براى اين مشكل كارى
 كند.

پســر جــوان خانــواده محقــق كه 
سال هاست به همراه خانواده اش در اين 
خانه زندگى مى كند و به گفته خودش 
بارها به شــهردارى منطقه سر زده  تا 
تكليف خانه سرراهى شــان مشخص 
شود مى گويد: پيگيرى هايمان تا كنون 
نتيجه اى نداشته اســت. خودروهاى 
زيادى در اين چندسال به بلوك جلوى 
خانه برخــورد كرده اند يــا وارد خانه 
خودمان و همســايه شده اند. راننده ها 
پــس از ضرب ديدن خوردويشــان از 
وجود اين بلوكه   ها شــاكى مى شوند و 
به ما اعتراض مى كننــد اما نمى دانند 
كه زندگى در مكانى كه هر لحظه خطر 

تصادف وجــود دارد، چقــدر براى ما 
مشكل است.»

او ادامه مى دهد: شهردارى به ما مجوز 
ساخت و ســاز بنا هم نمى دهد. رفتم 
درخواست كردم يا مجوز ساخت بدهيد 
كه اين خانه سى ساله را نوسازى كنيم 
يا ملك را بگيريــد و جاى ديگرى به ما 
معوض بدهيد. درخواست ديگرمان اين 
بود كه اگر قرار نيست خانه ها را بخرند 
دســت كم يك ميدان كوچــك اينجا 
ايجاد كنند كه جلوى برخورد خودروها 
با خانه ها را بگيرد. اين شهروند از اينكه 
درخواست هايشــان به نتيجه نرسيده 
ناراضــى اســت و هنوز منتظر اســت 
كه تغييرى در شــكل خيابــان ايجاد 

شود.

 نزدیک بود ۷ نفر کشته شوند
منزل ديگــرى كه در انتهــاى همين 
بن بســت قــرار دارد متعلــق بــه 
خانواده جمشــيدى است كه از 5 سال 
پيش در اين خانه ساكن هستند. درباره 
وضعيــت خيابان و مشــكلات آن كه 
مى پرســم ياد خودرويى مى افتد كه 
نزديك بود چندنفر را به كشتن بدهد. 
مى گويد: مدتى پيش حدود ســاعت 
4 بعدازظهر پشــت در حياط، در حال 
قربانى كردن گوسفند بوديم و خودرو 
خودمان هم جلوى در خانه پارك بود. 
به محض اينكه از پشت در دور شديم، 
ناگهان يك خودرو به ماشين خودمان 
زد و 2 خودرو وارد حياط شــدند. ما از 
راننده شــكايت كرديم و خسارت در 

حياط و ماشــين را گرفتيــم اما خطر 
بزرگى از بيخ گوشمان گذشت. نزديك 

بود 7 نفر كشته شوند.
جمشيدى ادامه مى دهد: شنيده بودم 
كه قبل از ما هم يك كاميون وارد حياط 
شده است. يعنى با وضعيت اين بولوار، 
جاى اين خانه ها مناســب نيست ولى 
نمى دانم چرا شهردارى اين خيابان را 
باز نمى كند. اگر خانه ها برداشته شوند 
انتهاى آن به رسالت 32 مى رسد ولى 

همچنان بلاتكليف هستيم.

  هیــچ طرحــی بــرای حل مشــکل
بن بست نداریم

مســئول روابط عمومى شــهردارى 
منطقــه 3 دربــاره وضعيــت انتهاى 
بولوار فاطميه مى گويد: فعلا براى اين 
محدوده طرحى وجود ندارد، بنابراين 

نمى توانيم تغييرى بدهيم.
به گفته حســين نورانى تصميم گيرى 
درباره بازگشــايى بن بســت به دليل 
مســائل ترافيكى، ايجاد دوربرگردان، 
اصلاح هندســى و مــوارد اين چنينى 
در حوزه مسئوليت ســازمان ترافيك 
و راهنمايــى رانندگــى اســت كــه 
كميتــه مشــتركى باهــم دارنــد و 
وضعيت هر نقطه از شــهر را بررســى 
مى كننــد كه بــراى ايــن نقطه هيچ 

برنامه اى ندارند.
او ادامه مى دهد: بااين حال شهروندان 
مى تواننــد به صــورت حضــورى به 
شــهردارى مراجعه كنند تا وضعيت را 

براى آن ها تشريح كنيم.  

نرخ های مناسبتی!
گله شهروندان از افزایش ناگهانی قیمت های اسنپ و تپسی در روزهای اخیر

۱۳۹۸ بهمــن   ۲۹
۲۳جمادی الثانی ۱۴۴۱ 
شـــــماره ۳۰۴۸

۳شنبه
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 گزارش جیبی

خانه های سرراهی
گله مالکان انتهای بولوار فاطمیه که به دلیل قرار داشتن خانه هایشان در سر راه اصلی، آسیب می بینند

28 بهمــن پيامكى بــا موضــوع افزايش 
ســرقت ها و كاهش ســن دزدى در ستون 
«الوشهرآرا»ى روزنامه شهرآرا چاپ شد كه 
سرهنگ عبدالرضا مجيدى، معاون اجتماعى 
فرماندهــى انتظامى خراســان رضوى، با 
ارسال جوابيه اى به دفتر روزنامه، به دغدغه 
شهروندان پاسخ گفته است. جوابيه به شرح 

زير است:
با تقدير و تشــكر از احســاس مســئوليت 
شــهروند گرامى در موضوع آســيب هاى 
اجتماعى و پديده سرقت، به ويژه سرقت هاى 
خرد، به آگاهى مى رساند طرح هاى امنيت 
محله محــور و ارتقاى امنيــت اجتماعى با 
محوريت مقابله با سرقت ها به طور مستمر 
در دستور كار پليس خراســان رضوى قرار 
دارد و اين مأموريت براى تأمين نظم و امنيت 
زائران و مجاوران بارگاه ملكوتى ثامن الحجج، 
آقا على ابن موســى الرضا، در شهر مقدس 
مشــهد از اهميــت بيشــترى برخــوردار 
مى شود. بررســى پديده سرقت در 2 عرصه 
«پيشگيرى هاى آگاهانه» و «واكاوى جرم» 

ضرورى اســت. در بحث پيشگيرى از وقوع 
جرائم ايفاى نقش شهروندان نيز بسيار مؤثر 
است. اما در واكاوى جرائم، علل و زمينه هايى 
وجود دارد كه بســتر وقوع آسيب را فراهم 
مى كند و بايد با پيش بينى هاى درســت و 
علمى مقابله دقيق و حرفــه اى و تأثيرگذار 

به عمل آيد.
آنچه بســيار حائز اهميت است نقش مردم 
به عنوان ســرمايه هاى اجتماعى پليس در 
پيشــگيرى از آســيب ها و پيگيرى درست 
مســائل اســت. در اين رابطه ضمن توصيه 
به شــهروندان بــراى اســتفاده از ظرفيت 
نگهبــان محلــه و خدمات شــركت هاى 
حفاظتــى و مراقبتى انتظــار داريم با اعلام 
موارد مشكوك به فوريت هاى پليسى 110 و 
رعايت توصيه هاى بازدارنده پليسى از وقوع 
ســرقت ها جلوگيرى كنند و پيشــنهادها، 
نظرات و انتقادات ســازنده خود را از طريق 
شــماره تماس 197 به مراتــب فرماندهى 
انتظامى خراسان رضوى ارائه دهند تا مورد 

بهره بردارى قرار گيرد. 

 جوابیه 

آرانقش مشاركت شهروندان در كاهش آسيب هاى اجتماعى
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